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ПРЕСКЛИПИНГ 

15 юли 2021 г., четвъртък 

www.zdrave.net, 14.07.2021 г. 

https://www.zdrave.net/-n18457 

 

Д-р Димитър Петров оглавява Комисията по прозрачност по ЗЛПХМ 

 

Правителството прие решение за промени в състава на Комисията по прозрачност по 

Закона за лекарствените продукти в хуманната медицина. На мястото на д-р Бойко 

Пенков като председател на Комисията е определен д-р Димитър Петров, съобщават от 

правителствената пресслужба. 

Д-р Петров е завършил Висшия медицински институт - гр. Варна. Има придобита 

медицинска специалност „Вътрешни болести”, както и придобита квалификация 

„Здравен мениджмънт”. Работил е като лекар-ординатор и впоследствие завеждащ 

вътрешно отделение в „Обединена районна болница – Търговище” (понастоящем 

МБАЛ „Търговище” АД). Също така е бил народен представител в 38-то Народно 

събрание на Република България. Доктор Петров е заемал ръководни длъжности в 

Националната здравноосигурителна каса, включително е бил управител на 

институцията. 

 

www.bnt.bg, 14.07.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/smeniha-direktora-na-pirogov-zaradi-narusheniya-za-nad-1-

mln-lv-1162426news.html 

 

Смениха директора на "Пирогов" заради нарушения за над 1 млн. лв. 

 

Днес управителят на Националната здравноосигурителна каса предостави на 

министъра на здравеопазването резултатите от извършената проверка на 

УМБАЛСМ "Н. И. Пирогов" ЕАД. С няколко протокола за неоснователно получени 

суми са установени нарушения в размер на общо над 1 млн. лв. 

Това представлява тежко нарушение по смисъла на чл. 24 от Закона за публичните 

предприятия, поради което договорът за управление на изпълнителния директор на 

лечебното заведение се прекратява с днешна дата. 

НЗОК засече фиктивни хоспитализации в "Пирогов" 
За нов директор на УМБАЛСМ "Н. И. Пирогов" е назначен проф. Иван Поромански – 

началник Клиника по гнойно-септична хирургия на болницата. 

Проф. Поромански е завършил Медицински университет – София през 1985 г. В 

периода от 1988 г. до 2004 г. заема различни длъжности в Клиниката по гнойно-

септична хирургия към УМБАЛСМ "Н. И. Пирогов", като от 2005 г. до момента е 

началник на същата клиника. 

 

www.nova.bg, 14.07.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333598/ 

 

МС прие Национален оперативен план за справяне с пандемията 

 

Включени са начините, чрез които да се подобрят шансовете за намаляване на 

пораженията 
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Министерският съвет прие Национален оперативен план за справяне с пандемията от 

SARS-CoV-2, съобщи пресслужбата на служебния кабинет. 

Планът описва състоянието на страната по епидемиологични показатели и прави 

анализ и оценка на рисковете и на наличните ресурси на здравната система. Включени 

са начините, чрез които да се подобрят шансовете за намаляване на пораженията от 

пандемията - смъртни случаи, щети за икономиката, както и възможностите на 

здравната система да реагира адекватно. 

Удължават срока за кандидатстване по програмата за безлихвените кредити 
В зависимост от 14-дневната заболяемост на 100 хил. души население, процента 

положителни тестове от направените проби, заетите болнични легла и други 

показатели, в плана се определят цветови зони: зелена, оранжева, червена и 

тъмночервена. Според това в коя зона е страната ни, се предвижда поетапно въвеждане 

на различни противоепидемични мерки, което ще даде предвидимост както за 

гражданите, така и за бизнеса. 

В плана са залегнали насоките за работа на спешната медицинска помощ, на 

болничната и на извънболничната помощ, действията за осигуряване на лекарствени 

продукти, а също и предвидените инвестиции в системата на здравеопазването. 

Янев: Резултатите от изборите са автентични и отразяват вота на избирателите 
Националният план за справяне с пандемията определя стратегическата рамка в 

здравеопазването при различни нива на заболяемост, която ще послужи на всички 

институции, ведомства и организации да съставят свои планове и стратегии за 

оптимално справяне е кризата във всеки един от определените периоди и ще позволи 

държавата да продължи да работи в синхрон и при следваща тежка епидемична вълна, 

се посочва в прессъобщението. 

 

www.nova.bg, 14.07.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333599/ 

 

България ще дари ваксини срещу COVID-19 на Бутан 

 

Това става благодарение на приет проект от МС за тристранно споразумение 

България ще дари ваксини на AstraZeneca на Кралство Бутан.  Това става благодарение 

на приет проект от МС за тристранно споразумение между компанията, 

провеждаща препарата и двете държави.  

Предвижда се да бъдат дарени 172 500 дози. Всички разходи за доставката ще бъдат 

поети от Бутан. 

 

www.nova.bg, 14.07.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333600/ 

 

Нови случаи на „Делта” варианта на COVID-19 у нас 

 

Клиничните проби са били взети в периода 31 май - 30 юни 

Нови случаи на "Делта" вариант на COVID-19 са били регистрирани в страната. В 

Националния център по заразни и паразитни болести чрез целогеномно секвениране от 

ново поколение са били анализирани 81 клинични проби. При 79 от тях са били 

установени вирусни варианти с повишено значение за общественото здраве, като 57 от 

тях са били "Алфа", а 22 - "Делта" вариант, посочиха от Центъра. 

Имунолог: При „Делта” варианта на COVID-19 има 1000 пъти по-висок вирусен 

товар 

https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333596/%D1%83%D0%B4%D1%8A%D0%BB%D0%B6%D0%B0%D0%B2%D0%B0%D1%82-%D1%81%D1%80%D0%BE%D0%BA%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D0%BA%D0%B0%D0%BD%D0%B4%D0%B8%D0%B4%D0%B0%D1%82%D1%81%D1%82%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5-%D0%BF%D0%BE-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D0%B3%D1%80%D0%B0%D0%BC%D0%B0%D1%82%D0%B0-%D0%B7%D0%B0-%D0%B1%D0%B5%D0%B7%D0%BB%D0%B8%D1%85%D0%B2%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BA%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B8%D1%82%D0%B8/
https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333553/%D1%8F%D0%BD%D0%B5%D0%B2-%D1%80%D0%B5%D0%B7%D1%83%D0%BB%D1%82%D0%B0%D1%82%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BE%D1%82-%D0%B8%D0%B7%D0%B1%D0%BE%D1%80%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D1%81%D0%B0-%D0%B0%D0%B2%D1%82%D0%B5%D0%BD%D1%82%D0%B8%D1%87%D0%BD%D0%B8-%D0%B8-%D0%BE%D1%82%D1%80%D0%B0%D0%B7%D1%8F%D0%B2%D0%B0%D1%82-%D0%B2%D0%BE%D1%82%D0%B0-%D0%BD%D0%B0-%D0%B8%D0%B7%D0%B1%D0%B8%D1%80%D0%B0%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%B8%D1%82%D0%B5/
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Клиничните проби са били взети от пациенти с COVID-19 в периода 31 май - 30 юни 

2021 г. и са били изпратени от 19 различни здравни заведения от 18 области на 

страната. 

 

www.nova.bg, 14.07.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333621/ 

 

Акад. Петрунов: Няма данни, че смесването на ваксини е достатъчно безопасно 

 

Световната здравна организация излезе с препоръка препаратите да не се смесват 

Световната здравна организация излезе с препоръка да не се смесват различни видове 

ваксини срещу COVID-19. Тази практика придоби полулярност след случаите на 

тромбози, възникали след имунизация с препарата на AstraZeneca. 

СЗО: Смесването на различни ваксини срещу COVID-19 е "опасна тенденция" 
Вече няколко месеца въпросът със смесването на ваксините срещу COVID-19 вълнува 

научната общност. През това време се появиха противоречиви становища за това дали 

използването на различни видове препарати е ефективно и безопасно. В някои държави 

комбинирането вече е факт. Световната здравна организация обаче смята смесването на 

ваксините за опасна тенденция и не го препоръчва. 

Главният научен експерт на Световната здравна организация призова да се изчака с 

комбинацията на ваксини от различни производители. 

„Това е малко опасна тенденция. Нямаме достатъчно данни и доказателства за ефекта 

от смесване на препаратите. Комбинирането на ваксините е неизучена материя, а 

проучванията продължават и ще трябва да изчакаме техните резултати”, посочи д-р 

Сумия Сваминатан от СЗО. 

Pfizer ще иска разрешение за прилагане на трета доза от ваксината 
Зад препоръката на СЗО застава и имунологът академик Богдан Петрунов. Един от 

основните проблеми за него са неясните последици за човешкото здраве. 

„Няма достатъчно данни, че смесването на две ваксини, различни по произход, е 

безопасно за момента. Това е много сериозен риск и не е оправдан до момента. При 

един неуспех на тази смесена ваксинация, това ще компрометра цялата ваксинационна 

програма в света”, смята той. 

Засега научните данни са свързанни с имунния отговор при инжектране на първа доза 

от AstraZeneca и втора от Pfizer. 

Първи резултати от проучване на комбинация между ваксините на Pfizer и 

AstraZeneca 
„Това се прави в Англия, в Испания, във Франция. Резултатите обаче са добри, защото 

имунитетът, който се постига с два вида ваксини, се оказа добър. В това няма никакво 

съмнение, но ние не знаем какви ще бъдат по-късните резултати”, посочи акад. 

Петрунов.   

Той поясни, че в нито една от кратките характеристики на разрешените за употреба 

ваксини не е описана възможността за комбинация с други препарати срещу 

коронавирус. 

„Те имат различен механизъм на действие. По различен начин се внася антигенът в 

човешкия организъм и по-различнен начин се стимулира имунната система”, каза още 

той. 

По въпроса все още липсва официално становище от Европейския и от Американския 

лекарствен регулатор. 

 

 

http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333621/
https://nova.bg/news/view/2021/07/13/333504/%D1%81%D0%B7%D0%BE-%D1%81%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D0%BB%D0%B8%D1%87%D0%BD%D0%B8-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B8-%D1%81%D1%80%D0%B5%D1%89%D1%83-covid-19-%D0%B5-%D0%BE%D0%BF%D0%B0%D1%81%D0%BD%D0%B0-%D1%82%D0%B5%D0%BD%D0%B4%D0%B5%D0%BD%D1%86%D0%B8%D1%8F/
https://nova.bg/news/view/2021/07/09/332965/pfizer-%D1%89%D0%B5-%D0%B8%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D1%80%D0%B0%D0%B7%D1%80%D0%B5%D1%88%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5-%D0%B7%D0%B0-%D0%BF%D1%80%D0%B8%D0%BB%D0%B0%D0%B3%D0%B0%D0%BD%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D1%82%D1%80%D0%B5%D1%82%D0%B0-%D0%B4%D0%BE%D0%B7%D0%B0-%D0%BE%D1%82-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B0%D1%82%D0%B0/
https://nova.bg/news/view/2021/05/13/326393/%D0%BF%D1%8A%D1%80%D0%B2%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%B7%D1%83%D0%BB%D1%82%D0%B0%D1%82%D0%B8-%D0%BE%D1%82-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%83%D1%87%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%B1%D0%B8%D0%BD%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-%D0%BC%D0%B5%D0%B6%D0%B4%D1%83-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-pfizer-%D0%B8-astrazeneca/
https://nova.bg/news/view/2021/05/13/326393/%D0%BF%D1%8A%D1%80%D0%B2%D0%B8-%D1%80%D0%B5%D0%B7%D1%83%D0%BB%D1%82%D0%B0%D1%82%D0%B8-%D0%BE%D1%82-%D0%BF%D1%80%D0%BE%D1%83%D1%87%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-%D0%BA%D0%BE%D0%BC%D0%B1%D0%B8%D0%BD%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F-%D0%BC%D0%B5%D0%B6%D0%B4%D1%83-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D0%BD%D0%B0-pfizer-%D0%B8-astrazeneca/


Page | 4 

4 

www.bnr.bg, 14.07.2021 г. 

https://bnr.bg/hristobotev/post/101498727/doc-atanas-mangarov 

 

Свободата на избора днес 

 

Доц. Мангъров: Covid-19 не е основание да се отказваме от основни права и 

свободи 

 

Наблюдава се мания за ваксиниране, която е учудваща и плашеща 

 

За свободния избор и за достъпа до едно от достиженията на човечеството – ваксините.  

Доц. Атанас Мангъров, лекар инфекционист, споделя в "Нашият ден" своето мнение: 

"Винаги съм се занимавал с това да лекувам инфекциозни болести, значима част от 

които са ваксинопредотвратими.  

Винаги съм бил привърженик на ваксините, защото най-добре е човек да не се 

разболява. Това, което се промени при Covid, е, че за много кратко време бяха 

създадени ваксини за едно ново заболяване. За съжаление тези ваксини не 

преминаха всички стадии на тяхното клинично изпитване.  

Хубаво е, че те бяха създадени, хубаво е, че ги има и че когато някой иска да си 

направи, може. Но да се налагат тези ваксини, които не са изпитани по правилата на 

медицинското изкуство за масово прилагане и хората да се заплашват, че могат да 

загубят работата си, че не могат пътуват, ако не са ваксинирани. Това е много страшно 

и много неетично, защото, като човек отива да се ваксинира с Covid, това трябва да 

бъде негово лично желание. Защото, преди да се ваксинира, него го карат да 

подпише едно информирано съгласие, с което той освобождава от отговорност 

всички тези, които го карат да се ваксинира.  

В другите ваксини тези неща ги няма. Там, ако нещо се случи, всички, свързани с 

производството на ваксината, носят отговорност. Тук се казва на хората: "Бъдете 

отговорни, спасявайте другите, но вие, когато се ваксинирате, за вашето собствено 

здраве – никой не носи отговорност". 

Нормалният срок за производството на една ваксина е най-малко 10 и повече 

години, докато тези ваксини бяха създадени за няколко месеца. Ние не сме наясно 

каква е тяхната ефективност. Казва се, че тя е 80-90%, но се вижда, че се наблюдават 

пробиви. Също така не сме наясно каква е тяхната продължителност на действие. 

Защото сега се казва, че е нужна, може би, трета ваксина. Също така не е ясно какви са 

техните странични действия. Всички тези неща трябва да бъдат включени в досието на 

една ваксина, което няма как да се случи поради кратките срокове." 

Ваксината срещу Covid е препоръчителна 
"Точно така. Само че се оказва, че човек не може да пътува... че може да загуби 

работата си, ако не се ваксинира. Като изобщо не се отчитат медицински факти като 

този дали някой се е срещал с вируса по естествен начин или не. Тука се наблюдава 

една мания за ваксиниране, мания за боцкане, която е учудваща и плашеща." 

Може би скоро няма да се намери лекарство срещу Covid-19 
"Но това, за което трябва да се намери лекарство, е – хората бяха уплашени до такава 

степен, че се съгласиха да се откажат от своите права и свободи, за които са се 

борили от векове заради една болест. А тази болест не е толкова страшна, колкото я 

описват. Това е нова инфекция, тя така или иначе ще мине през цялото население на 

земното кълбо. Но това не бива да бъде основание ние да се съгласяваме да бъдем 

лишавани от наши основни права и свободи." 

 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/hristobotev/post/101498727/doc-atanas-mangarov
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www.dariknews.bg, 14.07.2021 г. 

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/nash-ekspert-niama-dostatychno-danni-che-

smesvaneto-na-vaksini-e-bezopasno-tova-e-seriozen-risk-2277216 

 

Наш експерт: Няма достатъчно данни, че смесването на ваксини е безопасно, това 

е сериозен риск 

 

Вече няколко месеца въпросът със смесването на ваксините срещу COVID-

19 вълнува научната общност. През това време се появиха противоречиви 

становища за това дали използването на различни видове препарати е ефективно и 

безопасно. В някои държави комбинирането вече е факт. Световната здравна 

организация обаче смята смесването на ваксините за опасна тенденция и не го 

препоръчва. 

Главният научен експерт на Световната здравна организация призова да се 

изчака с комбинацията на ваксини от различни производители. 

„Това е малко опасна тенденция. Нямаме достатъчно данни и доказателства за ефекта 

от смесване на препаратите. Комбинирането на ваксините е неизучена материя, а 

проучванията продължават и ще трябва да изчакаме техните резултати”, посочи д-р 

Сумия Сваминатан от СЗО. 

СЗО предупреди да не се смесват различни ваксини срещу COVID-19 
Зад препоръката на СЗО застава и имунологът академик Богдан Петрунов. Един от 

основните проблеми за него са неясните последици за човешкото здраве, 

посочва NOVA. 

„Няма достатъчно данни, че смесването на две ваксини, различни по произход, е 

безопасно за момента. Това е много сериозен риск и не е оправдан до момента. При 

един неуспех на тази смесена ваксинация, това ще компрометира цялата ваксинационна 

програма в света”, смята той. 

Засега научните данни са свързани с имунния отговор при инжектиране на първа 

доза от AstraZeneca и втора от Pfizer. 
„Това се прави в Англия, в Испания, във Франция. Резултатите обаче са добри, 

защото имунитетът, който се постига с два вида ваксини, се оказа добър. В това 

няма никакво съмнение, но ние не знаем какви ще бъдат по-късните резултати”, посочи 

акад. Петрунов. 

Ваксините срещу COVID-19 и сърдечно-съдовите заболявания 
Той поясни, че в нито една от кратките характеристики на разрешените за употреба 

ваксини не е описана възможността за комбинация с други препарати срещу 

коронавирус. 

„Те имат различен механизъм на действие. По различен начин се внася антигенът в 

човешкия организъм и по-различен начин се стимулира имунната система”, каза още 

той. 

По въпроса все още липсва официално становище от Европейския и от Американския 

лекарствен регулатор. 

BioNTech с готовност да разработи ваксина за нови варианти на COVID-19 за сто 

дни 
 

 

www.zdrave.net, 14.07.2021 г.  

https://www.zdrave.net/-/n18456 

 

Проф. Салчев: Всички обвинения, насочени към НЗОК, са неоснователни 

http://www.dariknews.bg/
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/nash-ekspert-niama-dostatychno-danni-che-smesvaneto-na-vaksini-e-bezopasno-tova-e-seriozen-risk-2277216
https://dariknews.bg/novini/bylgariia/nash-ekspert-niama-dostatychno-danni-che-smesvaneto-na-vaksini-e-bezopasno-tova-e-seriozen-risk-2277216
https://dariknews.bg/novini/sviat/szo-predupredi-da-ne-se-smesvat-razlichni-vaksini-sreshtu-covid-19-2277075
https://nova.bg/news/view/2021/07/14/333621/%D0%B0%D0%BA%D0%B0%D0%B4-%D0%BF%D0%B5%D1%82%D1%80%D1%83%D0%BD%D0%BE%D0%B2-%D0%BD%D1%8F%D0%BC%D0%B0-%D0%B4%D0%B0%D0%BD%D0%BD%D0%B8-%D1%87%D0%B5-%D1%81%D0%BC%D0%B5%D1%81%D0%B2%D0%B0%D0%BD%D0%B5%D1%82%D0%BE-%D0%BD%D0%B0-%D0%B2%D0%B0%D0%BA%D1%81%D0%B8%D0%BD%D0%B8-%D0%B5-%D0%B4%D0%BE%D1%81%D1%82%D0%B0%D1%82%D1%8A%D1%87%D0%BD%D0%BE-%D0%B1%D0%B5%D0%B7%D0%BE%D0%BF%D0%B0%D1%81%D0%BD%D0%BE/
https://dariknews.bg/novini/obshtestvo/vaksinite-sreshtu-covid-19-i-syrdechno-sydovite-zaboliavaniia-2277169
https://dariknews.bg/novini/sviat/biontech-s-gotovnost-da-razraboti-vaksina-za-novi-varianti-na-covid-19-za-sto-dni-2276959
https://dariknews.bg/novini/sviat/biontech-s-gotovnost-da-razraboti-vaksina-za-novi-varianti-na-covid-19-za-sto-dni-2276959
http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n18456
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„Твърде силни думи от страна на БЛС, които може би в предизборната си обстановка 

желаят да се харесат на всички. Правилата за контрола и начина на проверките са 

разписани от този Управителен съвет на Лекарския съюз и са договорени с НЗОК“. 

Това каза пред БНР управителят на НЗОК проф. Петко Салчев по повод позицията на 

БЛС, в която се твърди, че е Касата упражнява административен произвол спрямо 

лечебните заявления.   

„Тъй като ни обвиняват в тормоз и че ще взимаме пари на болниците, ще ви кажа само 

някои данни и факти. Общо за работа в неблагоприятни условия, извън каквато и да е 

дейност, са платени на лечебните заведения за болнична помощ 123 247 297 лв. Десет 

лечебни заведения са получили 50 млн. лв. от тази сума. По отношение на 

административния тормоз, вероятно имат предвид само едно лечебно заведение за 

шестмесечието. То без да работи, без да отчита дейност, е получило допълнително 11 

229 200 лв. или 9% от общо изплатената сума. Става дума за „Пирогов“, каза още проф. 

Салчев. 

По думите му всички проверки, които се правят от НЗОК, са свързани със стриктното 

спазване на договореното с Българския лекарски съюз, алгоритми за лечение на 

пациентите и спазване на правилата на Националния рамков договор, като проверките 

са планови или по сигнал. 

По повод проверката в „Пирогов“ проф. Салчев заяви, че нарушенията са установени от 

проверяващите от НЗОК и му е било безкрайно неприятно да бъдат обиждани по 

медиите, че не знаят за какво иде реч. „Това са много добре обучени контрольори, 

които са проверили лист по лист всяко ИЗ на пациентите, установили са конкретните 

нарушения, описали са ги по съответния ред и са ги представили на ръководството на 

лечебното заведение“, каза той. 

Управителят на НЗОК заяви, че продължават проверките на болницата в Благоевград, 

„Александровска“ и др. 

„Следващата седмица ще извадим информация за всички болници, проверявани на 

шестмесечието, и какво е установено по тях. И в останалите болници има разкрити 

различни нарушения и с тях се действа по реда на нормативната уредба. Ние не 

проверяваме COVID пациенти, проверяваме алгоритмите, фалшивите хоспитализации 

и лечебно-диагностичния процес. Тези пари не са свързани с плащанията във връзка с 

пандемията. Смятам, че всички обвинения, насочени към НЗОК, са неоснователни“, 

каза проф. Салчев. 

„Ние имаме право да правим анкети с пациенти. Достатъчен ни е и един пациент, който 

да заяви, че хоспитализацията му е фалшива. Затова сме изпратили цялата 

документация на прокуратурата, която е разследващ орган и може да провери всичко“, 

допълни управителят на НЗОК. 

Проф. Салчев коментира и отпадането на лимитите, като заяви, че за него такава дума 

не съществува, тъй като от 2018 г. има прогнозни бюджети и от тогава не се водят дела 

от болниците срещу Касата. 

„С удоволствие ще чакам политическото решение за „демонополизация“ на НЗОК, за 

да може тя да започне работа като истински застраховател. Сега тя работи като 

осигурител“, каза още той. 

 

www.skener.news , 14.07.2021 г.  

http://skener.news/2021/07/14/д-р-маджаров-касата-ни-казва-дадохме-в/ 

 

Д-р Маджаров: Касата казва – дадохме ви патрони за войната назаем, върнете ни 

ги 

http://www.skener.news/
http://skener.news/2021/07/14/%d0%b4-%d1%80-%d0%bc%d0%b0%d0%b4%d0%b6%d0%b0%d1%80%d0%be%d0%b2-%d0%ba%d0%b0%d1%81%d0%b0%d1%82%d0%b0-%d0%bd%d0%b8-%d0%ba%d0%b0%d0%b7%d0%b2%d0%b0-%d0%b4%d0%b0%d0%b4%d0%be%d1%85%d0%bc%d0%b5-%d0%b2/
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Проверките на НЗОК се случват по начин, който буди безпокойство, защото не 

става въпрос за отчитане на несъществуващи пациенти, а за истински болни от 

COVID, коментира председателят на БЛС 

 

Проверките на касата се случват по начин, който буди безпокойство, защото не става 

въпрос за отчитане на несъществуващи пациенти, а за истински болни от COVID по 

време на преминалите две тежки вълни. Това обясни председателят на БЛС д-р Иван 

Маджаров пред БНТ по повод гневното писмо на съсловната организация, в което 

медиците се противопоставят на опитите за административен тормоз от страна на 

НЗОК над лечебни заведения, ангажирани активно с лечението на пациенти с 

коронавирус през последната година и половина. 

 „Случаите са различни. Тук става въпрос за едно заболяване за което никой нищо не 

знаеше. Всеки ден се появяваха нови и нови симптоми, които засягат белия дроб, 

стомашно-чревния тракт, цяла палитра от заболявания, които изискват диагностика и 

друг тип изследвания, които не могат да се подчиняват на алгоритъм, който е написан 

преди COVID епидемията. Нещо повече, миналата година ние се обединихме около 

решението да осигурим на лечебните заведения минимум от 85% от плануваните им 

средства. Тези средства трябваше да бъдат гарантирани независимо как е отчетено 

лечението на болните, защото беше ясно, че може да се допуснат грешки“, обясни д-р 

Маджаров. По думите му всички болници, ДКЦ-та и общопрактикуващи лекари в този 

период са се нуждаели от тези средства, заради забраната за планови дейности. 

 „Това беше мярката, която спаси българската мрежа от лечебни заведения. Днес 

всички те са наказвани на чисто формално основание. Най-често са засегнати от това, 

че министърът декември месец 2020 г. обяви, че случаите на COVID може да се отчитат 

с антигенни тестове, а към Касата това отчитане се случи чак март 2021 г. И сега, 

четири месеца по-късно, Касата ги кара да върнат парите за всички пациенти, отчетени 

по този начин“, подчерта д-р Маджаров и добави: „НЗОК всъщност ни казва – дадохме 

ви патрони за войната назаем, сега ни ги върнете.“ 

Шефът на БЛС отбеляза, че от септември обществото отново ще разчита на същите 

лечебни заведения, на същите лекари и сестри. „И вероятно пак ще говорим тогава има 

ли достатъчно лекари и легла. Как очакваме някой да е мотивиран, като се знае, че в 

момента, в който се успокои обстановката, ще се появят хора, които дори не са 

виждали COVID и ще ги накарат да върнат парите за лечението на пациентите“, попита 

той. 

Д-р Маджаров заяви, че би било грубо и недостойно, ако някои политици се опитват на 

гърба на лекарите да оказват политически натиск. „Не ми се вярва, даже не искам и да 

си го помисля, защото лекарите са на всички, а не на дадена партия“, каза той. 

Председателят на БЛС допълни, че пролежаването на един пациент с COVID в болница 

струва 4000 лв., а не 1200 лв. „Така наречените „леки“ случаи, както се представят пред 

обществото, никак не са леки. На седмия ден изведнъж стават тежки и тъкмо сме 

смятали, че ще ги изписваме, се налага да останат още 7, 8, 10, 15 дни. Скоро имаше 

случай на човек, който три месеца е бил в болница. Няма как да предвидим какво ще се 

случи“, каза д-р Маджаров и уточни, че разликата между реалното лечение и цената на 

клиничната пътека се е покривала от гарантираните 85% от планираните средства. 

„Сега искат да си ги вземат, а не е ясно как касата си представя, че лечебните заведения 

ще се подготвят за следваща вълна“, допълни той. 
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www.bgonair.bg, 14.07.2021 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/232924-mz-horata-sas-sardeni-zabolyavaniya-sa-

nay-zastrasheni-ot-kovid-19 

 

МЗ: Хората със сърдечни заболявания са най-застрашени от смърт при Ковид-19 

 

Лятото е най-подходящият момент за ваксиниране на пациенти със сърдечни 

проблеми 

 

Ковид-19 протича по-тежко при хора със сърдечно-съдови заболявания. Това показват 

всички направени до момента проучвания. Тъй като коронавирусната инфекция може 

да атакува директно сърцето, при тези пациенти често се развиват усложнения, 

информират от Министерството на здравеопазването. 

Някои от тях са свързани с възпаление на сърдечния мускул или на перикарда като 

вирусен перикардит. При нарушения в съсирването на кръвта при тези пациенти е 

възможно да се стигне и до миокарден инфаркт, до запушване на коронарен съд, 

защото Ковид-19 улеснява образуването на тромби.  

Най-честите нововъзникнали сърдечно-съдови усложнения вследствие на Ковид-19 са: 

ритъмни нарушения на сърдечната дейност – при 15 до 20 % от пациентите; 

венозни тромбози – при до 30 % от пациентите; 

неголеми перикардни изливи – при около 20 % от пациентите; 

артериални тромбози – при 3 % от пациентите; 

миокардно засягане, открито само с лабораторни методи (hsTnI, CRK, CRK-MB) – при 

до 1/3 от пациентите; 

миокардит с тежка сърдечна недостатъчност, кардиогенен шок – при до 1 % от 

пациентите. 

Важно е да се знае, че при немалък процент от пациентите със сърдечно-съдови 

заболявания се наблюдава и по-висока вероятност от летален изход в хода на Ковид-19.  

Направените досега изследвания категорично сочат, че имунизацията на тези хора с 

одобрените до момента в ЕС ваксини срещу Ковид-19 им осигурява надеждна защита 

от по-тежко протичане на заболяването. 

със сърдечна недостатъчност – клас III и IV по NYHA;  

с исхемична болест на сърцето – триклонова болест или стеноза на ствол, както и 

пациенти със стенокардия; 

с пулмонална хипертония и NYHA клас III или IV; 

със скорошна, непланова хоспитализация по повод сърдечно-съдово заболяване; 

с напреднала периферно-съдова болест; 

с вродени сърдечни заболявания в зряла възраст, клас C и D; 

с повече от два, неконтролирани рискови фактора за сърдечно-съдови заболявания 

(артериална хипертония, захарен диабет, затлъстяване) 

От Министерството на здравеопазването информират, че най-подходящото време за 

ваксиниране на хората със сърдечно-съдови заболявания е през летните месеци, когато 

темпото на разпространение на инфекцията е относително бавно. Така, през зимата, 

когато вероятността за нова вълна е по-висока, те ще бъдат по-защитени. 

 

 
15.07.2021 г., с. 8 

 

Митрополит Николай става настоятел на веригата болници от групата Булфарма 

 

http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/232924-mz-horata-sas-sardeni-zabolyavaniya-sa-nay-zastrasheni-ot-kovid-19
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/232924-mz-horata-sas-sardeni-zabolyavaniya-sa-nay-zastrasheni-ot-kovid-19
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Пловдивският митрополит Николай ще бъде председател на новоучреденото болнично 

настоятелство на веригата болници от групата на „Булфарма" на Михаил Тиков. 

Владиката е предложен по единодушното решение на Светия синод на Българската 

православна църква. В болничното настоятелство „Вяра, Надежда, Любов" влизат още 

ректорът на Софийския университет „Св. Климент Охридски", проф. Анастас 

Герджиков, който ще е зам.-председател, както и олимпийският шампион, председа- 

тел на Българския олимпийски комитет и световен рекордьор в дисциплината скок на 

височина -Стефка Костадинова, която ще е първи член на настоятелството. Учредители 

на „Вяра, Надежда и Любов" са управителите на шестте лечебни заведения в групата: 

столичната „Софиямед", пловдивската „Пълмед", пазарджишката УМБАЛ „Здраве", 

велинградската МБАЛ „Здраве", пещерската МБАЛ „Проф. Д. Ранев" и „Бургасмед". 

Официалното представяне на настоятелството и неговите функции ще бъде утре. 

 


